
Spørgsmål angående lovforslag om begrænsning af dobbeltuddannelse 
  
Der er en række uddannelser, hvor de senere jobmuligheder er betinget af  
den specifikke kandidatgrad. Det drejer sig eksempelvis om medicin,  
farmaci, veterinærmedicin, psykolog, jura mv. Det er simpelthen en  
forudsætning, at man for at opnå autorisation eller bestalling til at  
beskæftige sig med de pågældende erhverv har den relevante kandidatgrad. 
 
Så mens man kan argumentere for at en bachelor/kandidatgrad  
efterfølgende gennem erhvervserfaring kan sikre den pågældende adgangen  
til drømmejobbet, så er det ikke gældende for ovennævnte  
erhverv/uddannelser. Det bemærkes samtidig, at der netop i de nævnte  
erhverv ikke er nævneværdig arbejdsløshed bortset fra nydimitterede, men  
at der derimod er mangel på kvalificeret arbejdskraft med erhvervserfaring.  
Yderligere forholder det sig således, at Danmarks største  
eksporterhverv, lægemiddelindustrien, beskæftiger et stort antal læger,  
dyrlæger og farmaceuter. 
 
Kan ministeren på baggrund heraf bekræfte, at de ovennævnte uddannelser  
undtages fra lovforslaget? I modsat fald risikeres på sigt yderligere  
flaskehalsproblemer i Danmarks største eksporterhverv og udflytning af  
arbejdspladser til lande, hvor arbejdskraften er til stede. 
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